
Bijlage  
 
Tijdens het algemeen overleg over de Uitvoering Nota Ruimte op 29 september 
2009 is door de minister van Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en 
Milieubeheer het volgende toegezegd: 
 

 
• De Kamer wordt in het najaar geïnformeerd over de resultaten van de 

bestuurlijke lasten-toets 
 

Stand van zaken: 
Ik heb een bureau gevraagd om onderzoek te doen naar de bestuurslasten die de 
Amvb Ruimte voor andere overheden veroorzaakt. Uit dit onderzoek blijkt dat de 
Amvb Ruimte een zeer lichte verhoging veroorzaakt van de structurele en initiële 
lasten bij gemeenten en provincies. Dit beeld past bij het beleidsneutrale karakter 
van de Amvb Ruimte in de zin dat de regeldruk van het vigerende beleid 
nauwelijks verandert door de overgang van PKB’s naar de Amvb Ruimte. De 
verhoging van de structurele lasten waar de Amvb Ruimte toe leidt, bedragen 
30.200 Euro per jaar voor de provincies samen en 4000 Euro voor de 
(kust)gemeenten samen. De initiële lasten waar de Amvb Ruimte toe leidt 
bedragen eenmalig 473.000 Euro voor de provincies samen en 2.931.200 Euro 
voor de gemeenten samen.  

 
Deze additionele lasten zijn aanrekenbaar aan de Amvb Ruimte en vragen in 
principe om een begeleidende financieringsconstructie. De omvang van deze 
lasten is echter dermate beperkt dat ik het volgende met de andere overheden 
ben overeengekomen:  
Gezien de beperkte verhoging van lasten aan provinciale en gemeentelijke zijde 
die kunnen worden toegerekend aan de Amvb Ruimte stelt het rijk geen financiële 
vergoeding beschikbaar. Het wordt pragmatischer geacht om deze lasten ten laste 
te laten komen van de algemene middelen waarover provincies en gemeenten 
beschikken. Wel zal het rijk de komende jaren gaan monitoren of de lasten in de 
praktijk niet veel hoger blijken dan nu is ingeschat. Als de lasten wel veel hoger 
lijken dan is ingeschat zal dit aanleiding zijn voor heroverweging van de gekozen 
financieringsconstructie. 

 
Het rapport over de bestuurslasten is bijgevoegd. 

 
• De Kamer wordt eind oktober nader geïnformeerd over Quatrebras. 

 
Stand van zaken:  
In de brief aan de Kamer over de voortgang van de samenwerkingagenda Mooi 
Nederland, verzonden aan de kamer op 26 november jl. (kenmerk 2009056132), 
ga ik bij het onderwerp Nationale Landschappen in op de stand van zaken rond 
Quatrebras. 

 
• In november wordt de handreiking MKBA aan de Kamer aangeboden. 

Daarbij wordt de Kamer tevens geïnformeerd over de aanpak van een 
mogelijk vervolgonderzoek naar de meetbaarheid en betrouwbaarheid 
van de MKBA in het licht van de integraliteit en de lange termijn. Hierbij 
worden de Planbureaus CPB en PBL en deskundigen van universiteiten en 
adviesbureaus betrokken. 

 
Stand van zaken: 
De handreiking is 1 december (kenmerk 2009063222) aan de kamer verstuurd. In 
de begeleidende brief is ook een procesvoorstel opgenomen over het mogelijke 
vervolgonderzoek 

 
• De Minister van VROM zal de Minister van LNV vragen naar de 

opleverdatum van de evaluatie van het opheffen van de Wet op de 
Openluchtrecreatie, o.a. over de rechtsbescherming van 



langkampeerders. Als die evaluatie later komt dan eind 2009 zal de 
minister van VROM de minister van LNV vragen om de Kamer daarover te 
informeren. 

 
Stand van zaken:  
Inmiddels is aan de toezegging voldaan. Vrijdag 27 november is door minister 
Verburg de evaluatie ’Gemeentelijk kampeerbeleid na intrekking WOR’ aan de 
Tweede Kamer gezonden, vergezeld van een aanbiedingsbrief (LNV, 
referentienummer NLP.2009-919. 

 
• In de brief aan de Kamer over de voortgang van de samenwerkingagenda 

Mooi Nederland zal de relatie worden ingegaan op de meest relevante 
ruimtelijke bevindingen uit de Natuurbalans 2009. 

 
Stand van zaken:  
Deze brief (kenmerk 2009056132) is 26 november jl. verzonden aan de Kamer. In 
deze brief ga ik in op de bevindingen van het Planbureau voor de Leefomgeving in 
de Natuurbalans 2009 in relatie tot mijn inzet op Mooi Nederland. 


